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ساخت موزه دفاع مقدس کرمانشاه 
آغاز می شود

ســپهرغرب، گروه خبر: مدیر روابط عمومی اداره  
کل حفظ آثار و نشــر ارزش های دفاع مقدس استان 
کرمانشــاه گفت: عملیات ساخت موزه دفاع مقدس 
استان در شــهر کرمانشاه از آذرماه سال  جاری آغاز 

شد و در سوم خردادماه سال 1400 افتتاح می شود.
مهدی بداغی اظهار کرد: اســتاندار کرمانشاه و هیئت 
همراه صبح روز گذشــته با حضــور در بنیاد حفظ آثار و 
نشر ارزش های دفاع مقدس با سردار بهمن کارگر، رئیس 
بنیاد حفظ آثار و نشــر دفاع مقدس دیــدار و در زمینه 
ســاخت موزه دفاع مقدس اســتان کرمانشاه گفت وگو و 

تبادل  نظر کردند.
مدیــر روابــط عمومــی اداره  کل حفظ آثار و نشــر 
ارزش های دفــاع مقدس اســتان کرمانشــاه ادامه داد: 
ســردار محمد  ناظر معاون هماهنگ کننــده بنیاد حفظ 
آثار و نشــر ارزش هــای دفاع مقدس کشــور، محمدعلی 
جعفری مدیرعامل موزه انقاب اســامی و دفاع مقدس، 
حسین ســتوده رئیس سازمان امور موزه ها و یادمان های 
بنیــاد حفظ آثار و نشــر ارزش های دفاع مقدس کشــور 
و ســردار مرادعلــی محمدی مدیرکل حفظ آثار و نشــر 
ارزش های دفاع مقدس اســتان کرمانشــاه در این دیدار 

داشتند. حضور 
وی افزود: در این دیدار مقرر شــد عملیات ساخت موزه 
دفاع مقدس استان در شهر کرمانشاه از آذرماه سال جاری 
آغاز و در ســوم خردادماه ســال 1400 افتتاح شــود و به 
بهره برداری برســد؛ تفاهم نامه همــکاری بنیاد حفظ آثار و 
نشر ارزش های دفاع مقدس و استانداری کرمانشاه نیز ظرف 

یک هفته تنظیم و به امضای طرفین خواهد رسید.
بداغــی گفت: دو مــوزه دفاع مقــدس »گیانغرب« و 
»مرصاد« نیز در ســال های 1395 و 1396 به بهره برداری 

رسیده است.

نجات جان یک نفر توسط تیم امداد 
هوایی جمعیت هلال احمر لرستان

ســپهرغرب، گروه خبر: معاون امــداد و نجات 
جمعیت هلال احمر لرســتان گفت: پرواز تیم امداد 
هوایی جمعیت هلال احمر لرستان جان یک نفر را در 

ارتفاعات منطقه »پل زال« نجات داد.
عزیزعلی امرایی شــامگاه یکشــنبه گذشــته در جمع 
خبرنگاران اظهار کرد: به دنبال اعام یک حادثه به ســامانه 
112جمعیت هال احمر لرســتان و با توجه به صعب العبور 
بودن منطقه عملیاتی که فاقد راه زمینی بود، بافاصله تیم 

امداد هوایی جمعیت هال احمر استان به پرواز درآمد.
وی افزود: در این عملیات تیم واکنش سریع و دو نفر از 
عوامل اوژانس 115 نیز حضور داشتند و توانستند در پرواز 
به منطقه »هرندی«، یک فرد 50 ساله که سقوط کرده بود 

را نجات داده و به خرم آباد منتقل کنند.
معاون امداد و نجات جمعیت هال احمر لرســتان بیان 
کرد: این فرد از بومیان منطقه و درحال چرای دام های خود 

بوده که با سقوط از یک بلندی، دچار مصدومیت می شود.
امرایی تصریح کرد: بعد از انتقال مصدوم از طریق بالگرد 
به فرودگاه خرم آباد، وی با آمبولانس 115 به بیمارســتان 

شهدای عشایر اعزام شد.

رئیس شوراهای حل اختلاف لرستان:
بیش از 12 هزار پرونده قضائی در 
لرستان منجر به صلح و سازش شد

ســپهرغرب، گروه خبر: رئیس شــوراهای حل 
اختلاف لرستان گفت: امسال 12 هزار و 500 پرونده 
قضائی در این اســتان منجر به صلح و سازش شده 

است.
یارالله کاکولوند ظهر روز یکشــنبه گذشته در گفت وگو 
با رســانه ها اظهار کرد: رئیس قوه قضائیه امســال را سال 
تحــول در دســتگاه قضائی نام گذاری کردنــد و در اجرای 
همین تحول بخشــنامه ای صادر شده تا صلح و سازش در 
درگیری هــای خصوصی به احکامی کــه در دادگاه ها صادر 

می شوند، ترجیح داده شود.
وی بیــان کرد: صدور این بخشــنامه موجب رشــد 40 
درصدی صلح و ســازش پرونده ها در اســتان لرستان شده 

است.
رئیس شــوراهای حل اختاف لرستان افزود: امسال در 
قالب این بخشنامه 333 زندانی آزاد شده و حدود 12 هزار 
و 500 فقره پرونده در اســتان منجر به صلح و سازش شده 

است.

خبــر

راه اندازی مرکز سوانح و سوختگی 
بیمارستان امام رضا )ع( کرمانشاه

ســپهرغرب، گروه خبر: رئیس بیمارســتان امام 
رضا )ع( کرمانشــاه گفت: مرکز سوانح و سوختگی 
بیمارستان امام رضا )ع( کرمانشاه آخر آبان ماه جاری 

راه اندازی می شود.
علی ســروش روز یکشنبه گذشته در جلسه هیئت امنای 
مجتمع بیمارستانی امام رضا )ع( اظهار کرد: این مرکز 754 
پرستار داشــته و در مقایسه با استانداردها 147 نفر کمبود 

نیروی پرستار دارد.
رئیس بیمارســتان امام رضا )ع( کرمانشاه با بیان اینکه 
بیمارستان حدود 868 میلیارد ریال از سازمان های بیمه گر 
طلب دارد، گفت: 404 نفر نیروی طرحی داریم و ماهیانه دو 
میلیارد و 300 میلیون تومان بابت حقوق و مزایای نیروهای 

شرکتی و طرحی پرداخت می کنیم.
وی از راه اندازی مرکز ســوانح و ســوختگی بیمارستان 
مذکــور تا آخر آبان ماه جاری خبــر داد و افزود: پس از آن 
ســاخت مرکز استروک سنتر، مرکز جامع سرطان و فضایی 
برای پاویون اســاتید به عنوان پروژه های بعدی بیمارستان 

درنظر گرفته شده است.
      مسائل حقوقی و مالی سبب توقف پروژه های 

دانشگاه شده است
رئیس دانشگاه علوم پزشکی کرمانشاه نیز در ادامه اظهار 
کرد: بیمارســتان امام رضا )ع( با وجود بخش های متنوع در 
موارد بسیاری ازجمله پیوندها و سرطان، جایگاه ارزشمندی 

در غرب کشور دارد.
محمود رضا مــرادی ادامه داد: اولویت دانشــگاه تکمیل 
پروژه های نیمه کاره بوده و عمده مســائلی که سبب توقف 

پروژه ها شده، مسائل حقوقی و مالی است.
وی با بیــان اینکه نبایــد بیمار برای درمان از اســتان 
کرمانشــاه خارج شــود، افزود: باید کرمانشــاه محل ارجاع 
بیماران اســتان های اطراف هم باشد؛ ســعی داریم بخش 

جراحی چشم را در اتاق عمل این مرکز فعال تر کنیم.
به گفته مــرادی، در این مرکز 20 اتاق عمل وجود دارد 
و روزانه 70 تا 80 عمل جراحی انجام می شــود که ظرفیت 

افزایش تعداد اعمال جراحی را دارد.

امسال 20 هزار شغل جدید 
در استان کرمانشاه ایجاد می شود

ســپهرغرب، گروه خبر: معــاون هماهنگی امور 
اقتصادی اســتاندار کرمانشــاه گفت: امسال ایجاد 
60 هزار شــغل ناخالص با ریزش 40 هزار شــغل را 
برنامه ریزی کرده ایم تا در پایان ســال 20 هزار شغل 

خالص در استان ایجاد شود.
هدایت حاتمی صبح روز گذشته در جمع اصحاب رسانه 
اظهار کــرد: همه باید تاش کنیم بــا حمایت کارآفرینان، 
تولیدکنندگان و فعالان عرصه تولید در راســتای توســعه 

اقتصادی استان گام برداریم.
معاون هماهنگی امور اقتصادی استاندار کرمانشاه ادامه 
داد: امســال در سند جامع اشتغال اســتان ایجاد 60 هزار 
شغل ناخالص با ریزش 40 هزار شغل را برنامه ریزی کرده ایم 
تا در پایان سال 20 هزار شغل خالص در استان ایجاد شود.
وی بــا دعوت از کارآفرینان و ایده پــردازان برای تحقق 
کاهش نرخ بیکاری اســتان، افزود: گســترش مشاغل خُرد 
به عنــوان راهکاری برای ایجاد فرصت های شــغلی، یکی از 

راهکارهای ایجاد اشتغال در شرایط فعلی است.
حاتمی به سهم بیشــتر جهاد کشاورزی در ایجاد شغل 
برای جوانان اشــاره و بیان کرد: عملکرد دستگاه های استان 

در حوزه اشتغال رصد می شود.
وی بــا بیان اینکــه نرخ بیکاری اســتان درحال کاهش 
اســت، افزود: در نیمه نخست امسال اقدامات خوبی را برای 
کاهــش نرخ بیکاری اســتان انجام دادیــم، به طوری که از 
جایگاه نخســت بیکاری، در تابستان امسال به جایگاه ششم 

رسیده ایم.
این مقام ارشــد اقتصادی اســتان کرمانشــاه به تأکید 
مدیریت ارشــد استان برای تقلیل نرخ بیکاری به میزان سه 
درصد اشاره کرد و گفت: برای تحقق این مهم نیازمند همت 

جمعی برای اجرای طرح های پیش بینی شده هستیم.

خبــر انتظار 13 ساله کرمانشاه نتیجه دور باطل تصمیم سازی ها؛

قطارشهریکرمانشاهبهسکویفازنخستبهرهبردارینزدیکمیشود
ســپهرغرب، گــروه خبــر - طاهره 
ترابی مهوش: قصه ساخت قطار شهری در 
کرمانشاه، ســری دراز و پایانی غیر قابل 

پیش بینی دارد!
این روزهــا پس از گذشــت 13 ســال، در 
کرمانشــاه طرح مونوریل دچــار تغییر و تحول 
شــده و کرمانشــاهی ها بعد از ســال ها که با 
پایه های ســیمانی مونوریل در شهرشــان خو 
گرفته اند، باید منتظر باشند تا به جای مونوریل، 
قطار سبک شهری )ال آرتی( روی این ستون ها 
به حرکت درآیــد. البته با وضعیت نامناســب 
اختصــاص بودجه به پروژه، معلوم نیســت این 
طرح جدیــد چه زمانی وارد مرحله بهره برداری 
شــود، البته مســئولان کنونی برخاف دولت 
دهم، معتقدند ال آرتی توجیه اقتصادی بیشتری 
برای کرمانشاه )و ســایر شهرها( خواهد داشت 
و گام گذاشــتن در راه ساخت مونوریل از ابتدا 

اشتباه بوده است.
این درحالی اســت که ســاخت مونوریل از 
اواخر ســال 90 در کرمانشاه آغاز شد، البته اگر 
بخواهیم تاریخچه شــکل گیری ایده راه اندازی 
مونوریل در این شــهر را بدانیم، باید به عقب تر 
یعنی به سال 85 بازگردیم که در سفر محمود 
احمدی نژاد رئیس جمهوری وقت به کرمانشــاه، 
ســاخت قطار شــهری )مترو( در این شهر به 
طول 13.5 کیلومتر به تصویب رسید و چندی 
بعــد یعنی در اردیبهشــت ماه 86 این طرح در 
مطالعات طرح جامع حمل ونقل و ترافیک شهر 
کرمانشــاه به عنوان سند بالادستی قطار شهری 

نیز مورد تأیید قرار گرفت.
با این حــال در شــهریورماه 88 و با تغییر 
استاندار کرمانشــاه، کارگروه فنی شورای عالی 
ترافیک کشور با حمایت رئیس جمهوری وقت، 
به دلایلــی ازجمله »تفکر مهندســی و اصاح 
الگوی مصــرف« طرح متروی کرمانشــاه را به 
مونوریــل تبدیل کرد؛ با ایــن توجیه که تغییر 
مذکور هزینــه و بودجه اجرای قطار شــهری 

کرمانشاه را نصف خواهد کرد.
اگرچه ســاخت مونوریل کرمانشاه سرانجام 
اواخر ســال 89 و اوایل 90 کلید خورد و نصب 
پایه های مونوریل در مسیر تعیین شده آغاز شد، 
اما این پروژه همچنان با اعتراض کارشناسان و 
برخی نمایندگان مجلس شورای اسامی همراه 
بود؛ به طوری که در سفر رهبر معظم انقاب به 
کرمانشــاه در مهرماه 90 موجب شد بار دیگر 
مترو جایگزین مونوریل شــود. بــا این حال با 
توجه به اینکه عملیات ساخت و نصب ستون ها 
آغاز شــده و اینکه کار تا حــدودی پیش رفته 
بود، قرار شــد تا جایی که ستون ها نصب شده، 
مونوریل راه انــدازی و در ادامه پروژه تبدیل به 

متروی زیرزمینی شود.
البته در ســال های بعد نیــز درب مونوریل 
کرمانشاه روی یک پاشــنه نچرخید و بار دیگر 

این پروژه در دولت یازدهم دســتخوش تغییر 
شد.

در خردادماه 93 شــورای ترافیک اســتان 
کرمانشــاه طرحی تصویب کرد که براساس آن 
قطار سبک شهری )ال آرتی( جایگزین مونوریل 
شد. به این ترتیب بعد از هفت سال کش وقوس، 
رؤیای راه اندازی مونوریل در کرمانشاه یک دور 
باطــل زد و از بین رفت و جای خود را به قطار 
شــهری داد؛ یعنی همان طرحی کــه از ابتدا 
تصمیم به اجرای آن گرفته شــده بود. براساس 
مصوبه تبدیل مونوریل به قطار ســبک شهری 
در جلســه شــورای عالی ترافیک در خردادماه 
93 حدود پنج ونیم کیلومتر از مسیر این پروژه 
به شــکل تونل، هفت ایســتگاه روی زمین و 6 

ایستگاه زیرزمینی اجرا می شود.
در آن زمان مســئولان دولــت یازدهم که 
بازگشــت پروژه مونوریل به طــرح اولیه یعنی 
قطار شهری را تصویب کردند، چنین پروژه ای را 
از اساس بدون توجیه اقتصادی دانسته و اعام 
کردند این تغییر سیاسی و به منظور مخالفت با 

طرح های دولت گذشته نبوده است.
به گونــه ای کــه در آن بــازه زمانی مجتبی 
نیک کردار، معاون عمرانی استاندار کرمانشاه با 
تأکید بر غیر سیاسی بودن تغییر در این پروژه، 
گفت: مونوریل در 200 سالی که از ساخت آن 
در جهان می گــذرد، فقط حدود 300 کیلومتر 
در دنیا مورد اســتفاده قرار گرفته و درمجموع 
ســامانه قابل قبولی برای حمل ونقل نیســت. 
مونوریل بیشتر نوعی وســیله تفریحی به شمار 
می رود که قابلیــت جابه جایی 15 هزار نفر در 
ســاعت را دارد، درحالی که قطار سبک شهری 
می تواند تا 25 هزار نفر را در هر ساعت جابه جا 

کند.
وی افــزود: همچنیــن تعمیــر و نگهداری 
مونوریل نیــاز به فناوری پیچیــده ای دارد که 
در دسترس نیســت، اما در اجرای قطار سبک 

شهری می توانیم از تجربه شــهرهای دیگر در 
کشورهای همسایه و منطقه استفاده کنیم.

مونوریل  فناوری  بودن  ناشناخته  نیک کردار 
در کشــور، محدودیــت تولیدکننــدگان واگن 
مونوریل و سایر عناصر آن در مقایسه با سامانه 
ریلی در جهان را از دیگر دلایل تغییر مونوریل 
به قطار ســبک شــهری عنوان کــرد و گفت: 
بهره بــرداری از مونوریل در شــرایط اضطراری 
بسیار مشــکل تر از سامانه ریلی بوده، همچنین 
هزینه اجرای قطار شــهری نسبت به مونوریل 
پایین تر است. حال با گذشت چند سال از تغییر 
ماهیت دوباره طرح همچنان شــاهد روند کُند 
در اجرای پــروژه به دلیل تزریــق قطره چکانی 
اعتبارات هستیم و حتی در ابتدای سال مباحث 
و شــایعاتی درخصوص حذف کامــل پروژه و 
جمع آوری ســتون های آن مطرح شد؛ به طوری 
کــه در اخبــار ضدونقیض آمده بــود، حذف و 
جمــع آوری این ســتون ها خــود 12 میلیارد 
تومان اعتبار مجزا نیاز دارد، بنابراین با توجه به 
سرنوشت عجیب این پروژه شهری در کرمانشاه 
و اهمیت موضوع بر آن شــدیم تــا با فرماندار 
کرمانشــاه دراین باره گفت وگویی ترتیب دهیم 

که در ادامه می خوانید:
فرمانــدار کرمانشــاه با بیان اینکــه اولویت 
امســال شــهرداری و ســازمان قطار شــهری 
کرمانشاه براســاس سیاست گذاری ها در اجرای 
این پــروژه بر تکمیل فاز نخســت تأکید دارد، 
گفت: مساحت فاز نخست این پروژه حدود 8.6 

کیلومتراست.
فضل الله رنجبر با اشــاره بــه اینکه از مقدار 
حــدود هفــت کیلومتر به صورت روبــاز و 1.6 
کیلومتــر آن به صــورت تونلی اجرا می شــود، 
خاطرنشان کرد: خوشــبختانه بخش تونلی کار 

به اتمام رسیده است.
      30 میلیــارد تومان اعتبار ملی و 
از محل فروش  اعتبار  250 میلیارد تومان 

اوراق به پروژه تزریق می شود
وی با بیان اینکه در بخش روباز نیز ســتون  
و عرشــه گذاری انجام شده اســت، اذعان کرد: 
امسال حدود 30 میلیارد تومان بودجه از محل 
اعتبارات ملی به این پروژه تخصیص یافته است.
رنجبــر ادامــه داد: البته بــا پیگیری های 
انجام شده از سوی اســتاندار، شهردار و شورای 
اسامی شــهر 250 میلیارد تومان اعتبار نیز از 
محل فروش اوراق برای این پروژه مصوب شده 
کــه اقدامات اولیه برای صــدور مجوزها جهت 

امکان انتشار اوراق در دست پیگیری است.
با  فرماندار کرمانشــاه با بیان اینکــه یقیناً 
نهایی شدن میزان انتشار اوراق و نیز تزریق آن 
به پروژه شاهد پیشرفت بهتری در اجرای پروژه 
قطار شهری کرمانشــاه خواهیم بود، بیان کرد: 
البته هنوز امــکان اباغ تاریخ دقیق برای زمان 

بهره برداری از فاز نخست پروژه وجود ندارد.
وی با اشــاره بــه اینکه اجــرای کامل این 
پروژه به مســاحت 12.9 کیلومتر در دســتور 
کاری سازمان قطار شهری کرمانشاه قرار دارد، 
عنوان کرد: در فاز نخســت اجرای این پروژه از 
میدان آزادی تا ســه راهی کارمندان تکمیل و 

بهره برداری می رسد.
مع الوصف، طبــق آنچه گفته شــد به نظر 
می رســد روند کُند اجرای این پروژه به اعمال 
سلیقه های شــخصی در اجرای آن بازمی گردد، 
به طــوری که پروژه مترو را یک بار به مونوریل و 
بار دیگر به قطار شــهری تبدیل کردند و حتی 
پس از مدتی دوباره به بهانه هزینه ها این طرح 
بــه مونوریل و در ادامه دوباره به قطار شــهری 
تبدیل و درعمل یک دور باطل زده شد و قطار 

شهری کرمانشاه، معطل این تصمیم ها.
این معطلی درحالی است که اجرای به موقع 
متــرو و قطار شــهری می توانســت تحولی در 
کرمانشــاه ایجاد کند، ماننــد تغییراتی که در 
پی وجود این زیرساخت در دیگر شهرها مانند 
مشهد، شــیراز، اصفهان و تبریز شاهد هستیم. 
از ســوی دیگر با توجه به اینکه ایســتگاه های 
مترو می توانند طبــق تجارب موجود تبدیل به 
مجتمع های تجاری و محلی برای اشــتغال زایی 
شوند، پروژه مذکور می توانست برای کرمانشاه 
از ایــن منظر نیز مفید باشــد؛ اما متأســفانه 
حساسیت کمتری نســبت به وضعیت اشتغال 
در کرمانشــاه وجــود دارد و از ایــن فرصت ها 
غفلت شــده اســت. حال بــا توجه بــه اینکه 
بالاخره بعد گذشــت 13 ســال بارقه امیدی را 
می توان برای اجرای این پروژه تصور کرد، زیرا 
اجرای مترو تصمیم نهایی مســئولان و مدیران 
شهری و استانی اســت، امید می رود اعتبارات 
پیش بینی شده به موقع و به اندازه نیاز به پروژه 
تزریق شــود تا حداقل بتوانیم طی ســال های 
آتی شــاهد بهره برداری از یک فــاز این پروژه 

اسرارآمیز باشیم.

مدیرکل گمرکات کرمانشاه عنوان کرد:

رشد 136 درصدی واردات کالا از مرزهای کرمانشاه
سپهرغرب، گروه خبر: مدیرکل گمرکات 
درصدی   136 رشــد  از  کرمانشاه  استان 
استان طی  از طریق گمرکات  کالا  واردات 

هفت ماهه سپری شده سال خبر داد.
خلیــل حیدری مجموع واردات اســتان در 
هفت ماهه سپری شــده ســال را 37 میلیون و 
827 هــزار و 866 دلار به وزن 18 هزار و 441 
تنُ اعام و اظهار کرد: این میزان نسبت به مدت 
مشابه ســال گذشته ازلحاظ ارزش 136 درصد 

و ازنظر وزن 126 درصد افزایش داشته است.
وی ادامــه داد: از این میزان واردات گمرک 
پرویزخــان با 22 میلیــون و 899 هزار و 406 
دلار بیشــرین حجم کالاهای وارداتی استان را 
به خــود اختصاص داده که این میزان نســبت 
به مدت مشــابه سال گذشته ازلحاظ وزن 230 
درصد و ازنظر ارزش 787 درصد رشــد داشته 

است.
مدیرکل گمرکات اســتان کرمانشــاه بیان 
کرد: در هفت ماهه سپری شــده سال از گمرک 

کرمانشــاه نیز 14 میلیون و 692 هزار و 556 
دلار کالا به وزن دو هزار و 458 تنُ به کشــور 
وارد شــده که این مقدار نسبت به مدت مشابه 
سال گذشــته ازلحاظ وزنی 13 درصد کاهش 

و ازنظر ارزش 12 درصد افزایش داشته است.

این مقــام مســئول آمــار واردات گمرک 
خســروی را 235 هــزار و 904 دلار کالا بــه 
وزن 379 تـُـن عنوان کــرد و افزود: این میزان 
در مقایســه با مدت مشابه سال گذشته ازلحاظ 
ارزش 13 درصــد و ازحیــث وزن 37 درصــد 

کاهش داشته است.
حیــدری با بیان اینکــه درمجموع کالاهای 
وارداتی به اســتان از 15 کشور وارد می  شوند، 
یادآور شد: کشــور عراق با 23 میلیون و 944 
هــزار و 509 دلار کالا جایگاه نخســت را بین 
کشورهای طرف معامله واردات قطعی گمرکات 
استان کرمانشاه در هفت ماهه سپری شده سال 

به خود اختصاص داده است.
وی اضافه کرد: کشــور چین با پنج میلیون 
و 764 هــزار و 721 دلار کالا و کره جنوبی با 
یــک میلیون و 556 هــزار و 919 دلار کالا در 

جایگاه های دوم و سوم قرار دارند.
ناظر گمرکات استان کرمانشاه بیشتر کالاهای 
واردشــده از طریق گمرکات اســتان را آلیاژهای 
آلومینیوم کارنشده، جعبه فرمان خودرو، تایربادی 
نو از کائوچو بــرای اتوبوس و بــاری، آلومینیوم 
به صورت کارنشــده غیر ممــزوج، اجزا و قطعات 
ماشین آلات و دستگاه ها، مخلوط هیدروکربورهای 

بودار، انواع ماشین آلات و غیره اعام کرد.

تشریحبرنامههایهفتهقرآنوعترتدردانشگاهرازیکرمانشاه
سپهرغرب، گروه خبر: معاون فرهنگی و اجتماعی 
برنامه های اجرایی  دانشگاه رازی کرمانشــاه گفت: 
هفته قرآن و عترت برای دومین سال متوالی در این 

دانشگاه برگزار می شود.
علی اکبر محســنی ظهر روز گذشته در نشست خبری 
با اصحاب رســانه که به مناســبت هفته قرآن و عترت )13 
تا 22 آبان ماه( برگزار شــد، اظهار کرد: برنامه های اجرایی 
هفته قرآن و عترت برای دومین ســال متوالی در دانشگاه 

رازی کرمانشاه برگزار می شود.
معاون فرهنگی و اجتماعی دانشــگاه رازی کرمانشــاه 
با بیــان اینکه در ایام مذکور به صــورت خاص برنامه هایی 
در مســیر ترویج قرآن تدارک دیده شــده، گفت: برگزاری 
نمایشــگاه قرآنی آخرین نرم افزارهــا و رهاوردهای قرآنی، 
اجرای تئاتر خیابانی در مجاور سلف سرویس دانشگاه رازی 
با مفاهیم قرآنی، جشــن ازدواج آســان دانشجویی، اهدای 

هدایا به زوج های دانشجو، مسابقات قرآنی، سخنرانی دکتر 
شاهین فرهنگ با مباحث زندگی هدفمند در هزاره سوم و 
غیره ازجمله برنامه های پیس بینی شده در این راستا است.

وی به چهل سال تاش در راه دینی کردن جامعه اشاره 
کرد و افزود: باید نتیجه ســال های متمادی ترویج قرآن را 
دید، خودسانســوری آفت است و خدمت به اسام و جامعه 
نیست؛ ما نیازمند یک ترویج فراگیر آگهی بخشی هستیم و 
یک انســجام ملی نیاز داریم، هزینه زیادی شده، اما فاصله 

زیاد است، باید نهادهای ذی ربط فرهنگ دین را نقد کرد.
محســنی تأکید کرد: ســالانه دو هزار میلیارد تومان از 
بودجه عمومــی هزینه ترویج دینی می شــود و هیچ کدام 

حاضر به پاسخگویی هزینه ها نیستند.
این مقام مســئول دانشگاه را مرکز علم، کسب تجربه و 
آگاهی دانست و افزود: فضای دانشگاه باید با دیگر مکان ها 
تفاوت داشــته باشد، آگاهی و تحصیات سطح انتظارات ما 

را از زندگی بالا می برد.
وی با اشــاره به احادیث، گفت: قــرآن پیام آور دو حکم 
عدالت و نماز اســت؛ بدون یکــی، آن یکی هم تحقق پیدا 
نمی کنــد. به گفته امــام علی )ع( جامعه ای که براســاس 
عدالــت عمل کند، خداوند آن را حفظ کرده و اگر عمل به 

جرم داشته باشد، خداوند ریشه اش را می کند.
محســنی با اشــاره به ســخنان استاد شــهید مرتضی 
مطهری، افزود: عدالت یکی از مقیاس های اســام بوده، هر 

آنچه بوی عدالت داد، اسامی و دینی است.
معاون فرهنگی و اجتماعی دانشــگاه رازی کرمانشــاه 
تأکید کرد: زندگی در خانواده شــکل می گیرد، حدود 90 
درصد خانواده ها در دینداری فرزندان نقش آفرینی دارند و 
فرزندی که در دامن خانواده ای سالم سال ها پرورش یافته، 
در ســن جوانی به راحتی می تواند از مشکات عبور کند و 

اسیر آن ها نشود.

8 تُن زغال قاچاق در لرستان کشف شد
کمبود نیرو برای حفاظت از منابع طبیعی

حفاظت  یگان  فرمانده  خبر:  گروه  ســپهرغرب، 
منابع طبیعی لرستان گفت: در هفت ماهه سپری شده 
از سال جاری هشت هزار کیلوگرم زغال در لرستان 

کشف شده است.
شیرمحمد مهرنیا با اشــاره به اینکه بیشترین کشفیات 
زغال مربــوط به پلُدختر و خرم آباد اســت، اظهار کرد: در 
هفت ماهه سپری شده از ســال جاری هشت هزار کیلوگرم 

زغال در لرستان کشف شده است..

وی افزود: پرونده برای مجرمان تشــکیل شده و مرجع 
قضائی به آن ها رسیدگی کرده است.

فرمانده یگان حفاظت اداره کل منابع طبیعی لرســتان 
در پاســخ به این پرســش که آیا مجازات قاچاقچیان زغال 
بازدارنده اســت؟ توضیح داد: قوانین قدیمی است و به نظر 

می رسد قانون باید مجازات سختگیرانه تری اعمال کند.
مهرنیا با بیان اینکه فصل پاییز قاچاق زغال در استان لرستان 
افزایش بیشتری پیدا می کند، گفت: ما در همه مناطق گشت های 

ایست و بازرســی داریم، اما با کمبود نیروی انسانی  و تجهیزات 
مواجه هستیم؛ این درحالی است که اگر نیروی انسانی و  تجهیزات 

افزایش پیدا کنند، با کاهش قاچاق زغال روبرو خواهیم بود.
فرمانده یگان حفاظت منابع طبیعی لرستان با تأکید بر 
نقش مشارکت مردم و جوامع محلی در جلوگیری از قاچاق 
زغال و  دیگر جرائم منابع طبیعی، خاطرنشــان کرد: شماره 
تلفن 1504 همــواره آماده شــنیدن گزارش های مردمی 

درخصوص تهدیدات منابع طبیعی است.

پنجرهاستانها

راهپیمایی ضد آمریکایی مردم خرم آباد
مردم خرم آباد بار دیگر با حضور پرُشور در راهپیمایی 13 آبان  ضمن تجدید پیمان با آرمان های انقاب اسامی، مشتی بر دهان استکبار جهانی 

و آمریکای جنایتکار کوبیدند.


